
Stanovska oraaniszaciia JUU 

V dosedanjem pravcu naj se delo izvrš
nega odbora in sekcije dosledno in energično 
nadaljuje. 

(Sresko društvo Logatec) 
Odobravamo v polnem obsegu stališče in 

delo glavne skupščine v Novem Sadu in po
zivamo sekcijo in centralo JUU, da vzrajata 
neomajno na stanovski liniji. 

(Sresko društvo Celje) 
Soglasno in v polnem obsegu odobrava

mo stališče in delo glavne skupščine v No
vem Sadu ter izražamo sekcijski in centralni 
upravi JUU svoje neomajno zaupanje s po
zivom, da v borbi za stanovsko nezavisnost 
udruženja in za zboljšanje moralnega in ma

Za stanovsko smer organizacije 
Skleni sreskih društev. 

Iz izvršnega odbora 
—iz Pretsednik Jugoslovenskog učitelj

skog udruženja — Beograd. — Jajce 19 X. — 
Sa jesenje izborne skupštine učiteljstva sreza 
jajačkog jednoglasno Vam izražavamo svoje 
poverenje i zahvalnost na energičnom zastu
panju učiteljskih interesa. — Uprava. 

—iz Dimniku — Kralja Milutina 66 — 
Beograd — Kriva Palanka 27 X. — Učitelji 
sreza krivopalanačkog pozdravljaj u Vas i mo
le da i dalje nepokolebljivo branite učiteljska 
prava. — Uprava. 

—iz Pretsednik Jugoslovenskog učitelj
skog udruženja — Beograd — Kralju Milu
tina 66. — Županja 19 X. — Jednoglasno iza
brani odbor i cjela skupština sreza županj
skog pozdravlja Vas i izražava Vam i upravi 
puno poverenje. — Uprava. 

Iz druStev 
Vabila 

= JUU — SRESKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO ZA MARIBORMESTO ima svoj red
ni občni zbor v četrtek dne 12. novembra 
1936. ob pol 9. uri na I. dekliški narodni šoli 
v Miklošičevi ulici. Dnevni red: 1. Poročilo 
predsednika. — 2. Poročilo tajnika. — 3. Bla
gajniško poročilo. — 4. Poročilo nadzorstva. 
— 5. Volitve odbora in odsekov. — 6. Gospo
darsko in stanovsko politično vprašanje. — 
7. Slučajnosti. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO V LJU
TOMERU bo imelo svoj rfedni občni zbor 
dne 14. novembra t. 1. v Gornji Radgoni, z 
začetkom od pol 11. uri. Zborovanje bo celo
dnevno. Dnevni red: 1. Zapisnik. 2. Poročilo 
o banovinski in glavni skupščini JUU in pred
sedniškem zboru. 3. Situacijsko poročilo v 
zvezi z dopisi. 4. Poročilo upravnega in nad
zornega odbora. 5. Nova pravila JUU in pra
vilnik. (Ivanjšič.) 6. Volitve (ob 12. uri). 7. 
Ustanovitev podpornega fonda. 8. Proračun 
in članarina za leto 1936./37. 10. Slučajnosti. 
Letos si znova volimo upravo. Kandidatne li

terialnega položaja učiteljstva odločno vztra
jata na svoji dosedanji poti. 

(Sresko društvo Kamnik) 
Predsedniku JUU tov. I. Dimniku se po

šlje priznanje in zahvala za njegovo doseda
nje delo s pozivom, da vztraja v borbi za 
dosego popolne nezavisnosti udruženja. 

(Sresko društvo Kamnik) 
Tovarišu predsedniku JUU Dimniku, iz

vršnemu in glavnemu odboru JUU pošiljamo 
izraze popolnega zaupanja ter željo glede 
■«< kalnost učiteljstva na službenem 
mestu smatramo za prvi pogoj napredka šol
stva in narodne prosvete. 

(Sresko društvo Šmarje pri Jelšah) 

ste, ki jih dobite pred zborovanjem pri tov. 
predsedniku, morajo biti podpisane od ene 
sedmine polnopravnih članov skupščine in 
biti vložene pol ure pred volitvami. — Tova
riši (ice), poravnajte članarino! Trkamo na 
vaš čut dolžnosti! — Odzovimo se vabilu na 
zbor polnoštevilno. Pokažimo, da je naša sta
novska zavest živa! — Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO V KRA
NJU bo zborovalo v soboto 14. novembra ob 
pol 9. uri v Narodnem domu v Kranju. 1. Si
tuacijska poročila (tov. predsednik). 2. O te
lesni vzgoji (St. Završnik). 3. Gospodarske 
institucije (V. Rape). 4. Razgovor o učnih na
črtih. — Pri vseh točkah se bodo vršile raz
prave. Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO V KO
ČEVJU bo imelo svojo redno letno skupščino 
v soboto, dne 21. novembra 1936. točno ob 
11. uri v narodni šoli v Kočevju. Dnevni red: 
I. Otvoritev zborovanja. 2. Situacijsko poro
čilo v zvezi z dopisi. 3. Poročila o skopščinah. 
4. Poročila društvnih funkcionarjev. 5. Vo
litve točno ob 12. uri. 6. Slučajnosti. — Član
stvo opozarjamo na nova pravila JUU, ki so 
bila objavljena v 2. številki »Učit. tovariša« 
z dne 9. VIL t. 1. — Udeležba strogo ob
vezna za vse članstvo. — Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO V NO
VEM MESTU bo imelo svoj občni zbor 
(skupščino) v soboto 21. novembra 1936. ob 
9. uri na državni narodni šoli v Novem mestu. 
Dnevni red: 1. Otvoritev in čitanje zapisnika 
lanskega občnega zbora. 2. Situacijsko poro
čilo in dopisi. 3. Poročili: a) o glavni, b) o ba
novinski skupščini. 4. Poročila funkcionarjev 
in referentov. 5. Nova pravila. 6. Volitve (ob 
II. uri). 7. Proračun za leto 1936./37. 8. Pred
logi in slučajnosti. — V soboto 21. novem
bra 1936. se bo vršila seja upravnega odbora 
točno ob 8. uri v istem poslopzu. Vsi funkcio
narji naj pripravijo svoja poročila. — Dolž
niki naj do občnega zbora poravnajo svoje 
obveznosti. Udeležba na občnem zboru je za 
vse Člane nhvezna — Odbor. 



= JUU — SRESKO DRUŠTVO LEN
DAVA bo zborovalo 14. novembra 1936. v 
Lendavi s pričetkom ob 10. uri v narodni šoli. 
Poleg običajnega dnevnega reda bo tudi pre
davanje tov. Majhna: O učiteljskem pokretu. 
Opominjamo ponovno tovariše (ice), ki so 
zaostali na članarini za lansko leto, naj jo 
poravnajo do 10. novembra, ker mora društvo 
poravnati svoje obveze napram sekciji do 
decembra. Pokažimo, da se zavedamo svoje 
stanovske dolžnosti in da se damo disciplini
rati. Uvedimo na vsaki šoli, kot že ponekod 
izvajajo, poverjenike, ki bodo redno vsak me
sec pošiljali članarino društvu. — Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO KRŠKO 
obvešča svoje članstvo, da bo imelo svoje 
prvo letošnje zborovanje dne 21. novembra 
t. 1. ob V210. uri v Krškem, v prostorih narod
ne šole. — Dnevni red objavimo v prihodnji 
številki. — Odbor. — Dolžniki( ce) krškega 
učiteljskega društva, poravnajte ves svoj dolg 
iz prejšnjega leta, sicer ga bomo izterjali 
pravnim potom. To je zadnje tov. opozorilo. 

Blagajnik. 
= JUU — SRESKO DRUŠTVO ZA LI

TIJSKI SREZ bo zborovalo v soboto 7. no
vembra v Ljubljani. Ob 10. uri ogled razstave 
češkoslovaške knjige v dvorani Trgovskega 
doma (poleg banske palače na Bleivveisovi ce
sti) in predavanje o češkoslovaški knjigi s po
sebnim ozirom na mladinsko in učno knjigo. 
Po ogledu razstave bo zborovanje s poročili 
funkcionarjev. — Odbor. 

= JUU — SRESKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO SLOV. BISTRICA ima svoje redno 
zborovanje in občni zbor v soboto dne 14. 
novembra ob 10. uri dop. na deški šoli v Slov. 
Bistrici. Dnevni red: Situacijsko poročilo in 
dopisi. Poročilo o banovinski in glavni skup
ščini. Poročilo funkcionarjev. Revizijsko po
ročilo. Proračun in delovni načrt za leto 
1936./37. — Nova pravila. — Volitve. — Pre
davanje in slučajnosti. Eno uro pred zboro
vanje, t. j . ob 9. uri, bo odborova seja isto
tam. 

Udeležba obvezna za vse člane! Porav
najte, zaostankarji, do občnega zbora svojo 
članarino! — Za volitve se dobijo kandidatne 
liste pri predsedniku. — Odbor. 

= UČITELJSKO DRUŠTVO ZA BRE
ŽIŠKI SREZ. Redni občni zbor se bo vršil v 
soboto dne 14. novembra ob XA\\. uri v na
rodni šoli v Brežicah. Pred zborovanjem, ta
koj po prihodu vlaka, bo odborova seja. 

Odbor. 
Poročila 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO LJUB
LJANA  OKOLICA VZH. DEL je imelo 
svoj občni zbor dne 10. oktobra v Ljubljani, 
v magistratni sejni dvorani, ob lepi navzočno
sti članov. 

Predsednik Kosin Mirko je še pred otvo
ritvijo občnega zbora razložil članstvu novi 
pravilnik JUU glede načina volitev, nakar se 
je občni zbor pričel. Tajniško poročilo je po
dal tov. Vouk Ivan. Iz tega poročila posne
mamo: Društvo je imelo v teku leta 4 zboro
vanja, vštevši redni in izredni občni zbor. — 
Udeležba članstva je bila povprečno 68%. Na 
teh zborovanjih je bilo troje pedagoško di
daktičnih predavanj, ki so v članstvu zbudila 
veliko zanimanje za nove pedagoške in didak
tične smeri. Društvo šteje 92 članov. 

Blagajniško poročilo je podala blagajni
čarka društva tov. Likar Jela. Iz njenega po
ročila je razvidno, da je stanje blagajne ne
povoljno zaradi nerednega plačevanja člana
rine. Mnogo je zamudnikov, ki se ne zmenijo 
za opomine. Zato je predsednik Kosin Mirko 
apeliral na člane, naj redno plačujejo članari
no, sicer društvo ne more uspevati. Blagaj
niško poročilo je bilo sprejeto, nadzorni od
bor pa je blagajničarki predlagal razrešnico, 
ki je bila tudi soglasno sprejeta. 

Tov. Lulik Avgust je poročal o banovin
ski in drž. skupščini. Orisal je najprej potek 
banovinske skupščine ter ugotovil, da vidi na 
skupščinah vedno ene in iste obraze, ker so 
delegati po ogromni večini funkcionarji orga
nizacije, tako da je bilo samo 17 delegatov, ki 
niso v upravah društev, odnosno sekcije. 

O glavni skupščini je med drugim pou
darjal, da bo ta skupščina mejnik med dvema 
dobama v življenju naše učiteljske organiza
cije, če bo jugoslov. učiteljstvo ostalo verno 
stanovski zavesti, ki jo je izpričalo na tej 
skupščini. Toda po njegovem mnenju je tre
ba pogledati tudi nazaj in se učiti od pogre
škov organizacije. Smer je moralo dajati ved
no vodstvo, namesto obratno. Članstvo je 
otopelo, borbenost je zamrla, tako da je bilo 
večkrat pod pritiskom članov, ki so svojo po
litično usmerjenost uveljavljali v stanovski 
organizačni politiki. 

Končno je poročal še o pedagoškem teča
ju v Ljubljani, kjer je apeliral na navzoče, naj 
skrbimo za tako pedagogiko, ki bo zrasla na 
slovenskih in jugoslovanskih tleh, visoki pe
dagogi pa naj povzdignejo svoj glas, kadar se 
blati in jemlje ugled učitelju, ki je otrok nji
hove vzgoje in njih tuje učenosti. 

Nato so bile volitve. Ob določenem času 
je bila predložena samo ena lista z nosilcem 
Kosinom Mirkom. Z aklamacijo so bili izvo
ljeni upravni odbor, nadzorni odbor in čast

no razsodišče. Po volitvah se je upravni od
bor takole sestavil: Kosin Mirko, preds., Lu
lik Avgust, podpreds., Čuk Franc, tajnik; Li
kar Jeia, blagajničarka; Anišič Josip, Selan 
Marija in Završan Franja, odborniki. Vsi iz
voljeni so izvolitev sprejeli. 

Po volitvah je predaval tov. sreski šolski 
referent Drnovšek Fran o administrativnih za
devah in novih učnih načrtih. Govoril je po
sebno o učnem načrtu za višjo nar. šolo in o 
sestavi urnikov po tem načrtu. DaUe je po
vedal, kakšne naj bi bile kraj. učit. konferen
ce. Končno se je dotaknil še sledečih vpra
šanj: šolska kronika, uradovanje, uradni re
pertorij, uslužbenski list, matični listi, ambu
lančne šole. 

Po teh izvajanjih se je v prisrčnih stav
kih poslovil od učiteljstva, ker prevzema služ
bo v zapadnem delu sreza. Tov. Lulik Avgust 
se mu je v imenu učiteljstva zahvalil za nje
govo strokovno šolsko delovanje in za njego
vo tovarištvo. Učiteljstvo, kateremu je bil 
nadzornik, ga bo ohranilo v najlepšem spo
minu. 

S tem je bil dnevni red izčrpan in pred
sednik je zborovanje zaključil. 
Vouk Ivan, tajnik. Kosin Mirko, preds. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO SLO
VENJ GRADEC je zborovalo v soboto, dne 
24. oktobra v Slovenjem Gradcu. 

Od 47 članov je bilo navzočih 37, t. j . 
787%. 

Predsednik tov. Kopač Leopold je otvoril 
zborovanje ter pozdravil predvsem našega no
vega sreskega šolskega nadzornika tovariša 
Arriglerja in izrazil prepričanje, da bomo ime
li v njem dobrega zaščitnika in zagovornika. 
Nadalje je predstavil zastopnika politične ob
lasti g. dr. Škrta ter pozdravil novo došle to
variše, odhajajočim tovarišem(ici) pa je želel 
na njunih novih mestih vse najboljše. 

Sreski šolski nadzornik tov. Arrigler se 
je tov. predsedniku in navzočemu učiteljstvu 
prav prisrčno zahvalil za pozdravno dobrodo
šlico ter v daljšem govoru bodril navzoče, da 
tudi v bodoče — kakor doslej — posvetijo vse 
svoje moči šoli, ter zagotavljal, da bo tudi tu 
na svoiem novem službenem mestu vsekdar 
zastopal interese učiteljstva in narodne šole. 

Takoj nato je pojasnil tov. predsednik 
postopek pri volitvah odbora sres. društva po 
novih pravilih. 

Sledilo je obširne? in vsestransko situacij
sko poročilo predsednika, ki so ga navzoči z 
zadovoljstvom vzeli na znanje. 

Tajnik tov. Iglar Rajko je prečital zapis
nik zadnjega zborovanja, ki je bil odobren — 
in poročal o došlih dopisih. V gospodarski od
sek so bili izvoljeni tov. Klugler iz Podgorja 
ter tovarišici Smolnikar in Grmovšek iz Slo
venjega Gradca. 

Tajnikovo, kakor tudi blagajniško poro
čilo sta bili sprejeti brez debate. Skoro so
glasno se je sklenilo izterjati zaostalo članari
no potom advokata. Predsednik nadzor, odbo
ra tov. Mrovlje je predlagal absolutorij tov. 
blagajničarki in ostalemu odboru (sprejeto!). 

Med 15 minutnim odmorom se je članstvo 
zedinilo za eno kandidatno listo z dosedanjim 
predsednikom tov. Kopačem na čelu, ki je bi
la z aklamacijo soglasno sprejeta. 

Tov. nadzornik je apeliral na stanovsko 
zavednost članstva in priporočal samopomoč: 
trdne gospodarske učiteljske ustanove so hrb
tenica bodoče učiteljske generacije; toplo je 
tudi priporočal, da naj bi se malo bolj mi
slilo na obrambni sklad — ter na prošnjo ne
katerih tovarišev podal nekaj pojasnil. 

Ker je bil dnevni red izčrpan, je tov. pred
sednik zaključil zborovanje. 
Cilenšek V., s. r., taj. Kopač L., s. r., pred. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V LI
TIJI je zborovalo v soboto 24. oktobra 1936 
v lovski sobi pri Mikliču v Ljubljani. 

Zborovanje je otvoril predsednik tov. Jo
že Župančič ob 9. uri, ko je pozdravil navzoče. 
Zbor je počastil spomin umrlih: častnega čla
na Bernarda Andoljška, članice Klavs Mari
je, učiteljice Marte Mrakove in matere kres
niške učiteljice ge. Dolinarjeve, z vzklikom: 
Slava! 

Nato je podal predsednik navodila za vo
litve, določil čas za volitve in sporočil, da je 
prejel dotlej le eno listo, vloženo po tovarišu 
Klunu iz Zagorja. 

Situacijsko poročilo tov. predsednika je 
obsegalo pregled vseh važnejših dogodkov: o 
uredbi, ki prenaša vzdrževanje osnovnih šol 
na banovine, o novih disciplinskih predpisih, 
o ljubljanski banovinski in novosadski glavni 
skupščini JUU, o novih pravilih JUU itd., itd. 

S k l e p : Zbor sklene soglasno, da bo na
bavil slovenski izvod pravil vsak naš član, da 
se tako seznanimo s predpisi lastne stanovske 
organizacije. 

Tov. Acceto iz Stične želi pojasnila zara
di napredovanja. Predsednik pojasni sedanje 
priprave za rangne liste. 

S k l e p : Naj se vpelje spet avtomatično 
napredovanje! 

Odbornik tov. Adamič Arnošt poroča o 
nekaterih izpadih na učiteljstvo. 

S k 1 e p : Za naše delo v okviru zakona in 
obstoječih predpisov prosimo zaščite obla
stev. 

Sledil je občni zbor. Tajnica tov. Klovar 
Štefanija je podala izčrpno poročilo o delu do
sedanjega odbora. Podčrtala je važno dejstvo, 
da so lansko leto nastopili pri naših zborova
njih zgolj domači člani! 

V časih, ko ni bilo mesečnih zborovanj 
smo razposlali članom okrožnice. 

Ob priliki zborovanja na Polževem je pri
stopilo naše društvo kot član k SK Polžu v 
dokaz simpatij do mladega športnega društva 
na skrajnem jugu našega sreza. 

Stanje članstva 1. oktobra 1936: 39 članov 
4 70 članic = 109 članstva. 

Pred današnjim zborom smo razposlali 
vsem neorganiziranim učiteljem v srezu vabi
lo k pristopu. Uspeh! Danes se je prijavilo na 
novo: 5 članov f 10 članic = 1 5 novih! 

Tajniško poročilo je bilo sprejeto brez 
debate. 

Blagajnik tov. Kopriva Janez je podal pre
gled društvene imovine, dohodkov in izdat
kov. Ob koncu šol. leta 1935/36 je bilo zao
stankarjev za nad 5000 din, zdaj jih je pa še 
za okrog 2000 din. Odbor je imel z izterjava
njem obilo dela. 

Tov. Mihelič s Krke je zahteval proti 
dolžnikom energičnih ukrepov. 

Tov. Turnher, član nadzornega odbora, 
prečita revizijsko poročilo, ki ga je sestavil 
predsednik nadz. odbora tov. Vinko Okorn 
pred odhodom na novo službeno mesto k ban. 
upravi v Ljubljano. 

Revizijsko poročilo s predlogom za raz
rešnico s pohvalo odboru in blagajniku je bi
lo soglasno potrjeno. 

V o l i t v e . Tov. Klun France je prečital 
edino kandidatno listo, sestavljeno dne 6. okt. 
1936 na članskem sestanku. Lista je bila so
glasno izvoljena. Nosilec liste je tov. Zupan
čič, v upravnem odboru pa so tov. Kopriva, 
Turnher, Klovar, Kovic, Adamič in Ambro
žič Lado. (Namestniki Tome Ivan, Švajger 
Mica in Roje Ana). 

V nadzornem odboru: predsednik Kolenc, 
člana Kovačič in Acceto, (namestnici tov. Pa
hor in Semen Pij a). 

O potrebi vpeljave socialnega sklada raz
pravljajo tov.: Adamič, Kovičeva, Mihelič, 
Kovačič in drugi. 

Predavanje o spolni vzgoji je imel ljub
ljanski zdravnik dr. Franta Miss. Simpatično 
in poučno je reševal to vprašanje in žel za 
izvajanja obilo pohvale. 

Pri nasvetih in navodilih ni nihče stavil 
konkretnih želja glede smernic za zborovanja. 
Tov. Acceto je izrazil potrebo čim pogostej
ših zborovanj in priporočal redna mesečna 
zborovanja. 

Ob zaključku zborovanja, ki je bilo na 
vzorni višini, razprave so bile stvarne, debate 
dokaz visoke zrelosti članstva, vsi sklepi pa 
soglasni brez najmanjših nasprotovanj, smo 
poželeli vsem v srez novodošlim iskreno po
zdravnico, od odhajajočih pa smo se tovari
ško poslovili. 
Jože Župančič, preds. Štef. Klovar, tajnica. 


